
Zápis 

2. jednání workshop Komise pro 100 klimatických měst Rady města Liberec dne 8. 2. 2024  

Přítomni: Ing. Vojtěch Prachař, RNDr. Jiřina Macháčková, Ph.D., Ing. Jiří Louda, Václav Židek, Hana Zemanová, 

 Ing. Jan Sedláček, Lumír Vadovský, MUDr. Anna Kšírová 

 

Nepřítomni: Ph.D., Svatopluk Holata 

Za MML: Adam Lenert, MBA. 

 

Zasedání komise workshop v Teplárně Liberec místo konání Dr. Milady Horákové 641/34a,  460 01 Liberec IV-Perštýn. 

Pan předseda Vojtěch Prachař zahájil jednání a přivítal členy komise a hosty. Přítomno je 8 členů. 

Program komise byl přijat.  

Program:  

 Prohlídka Teplárny Liberec. 

 Definice klíčových oblastí komise 100 klimatických měst. 

 Přiřazení návrhů projektů od členů komise k těmto oblastem. 

 Určení termínu kulatých stolů v roce 2024. 

 Diskuze a různé. 
 
Komentovaná prohlídka Teplárny proběhla ve vnitřních i venkovních prostorách. Dále následovala prezentace pana 
Sedláčka.  
Témata prezentace:  

 Dekarbonizační strategie Teplárny Liberec. 

 Implementace úsporných energetických opatření. 

 Výměna parovodních rozvodů za horkovodní rozvody (Green Net II a III). 

 Instalace vysoce účinných zdrojů horkovodní hybridní kotle. 

 Průmyslová TČ. 

 Instalace spalovacích motorů na BIO parafíny. 

 Efektivní odpadové hospodářství. 

 Výstavba bioplynové stanice na gastro odpad. 

 Implementace komunitní energetiky prostřednictvím Energetického společenství pro Liberec. 

 Nabíjecí eHUB pro veřejnou a nákladní dopravu. 

 Instalace fotovoltaických elektráren.  
 
 
Definice klíčových oblastí komise 100 klimatických měst 
 
p. Prachař: ENERGETIKA, DOPRAVA, VZDĚLÁVÁNÍ, DOMÁCNOSTI, ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ, MZI. 

Nad další navrhovanou oblastí a to POTRAVINY vzniká diskuze paní Kšírová navrhuje, aby i potraviny byly zařazeny to 

skupiny klíčových oblastí.  

p. Prachař: Tato oblast by mohla spadat do vzdělávání.  

p. Židek: Zmiňuje lokální tržiště, školní programy.  

p. Prachař: Ideální varianta by byla deklarace odběrů zemědělcům. 

p. Kšírová: Vytváření podmínek pro lokální prodejce. 

Pan předseda komise bude rozesílat sumář s podněty a projekty k připomínkování.   

p. Louda: Existují strategické projekty jako Adaptační strategie, těmto projektům bychom, jsme se měli věnovat. 

Momentálně nevíme, v jakém stavu jsou projekty z této strategie. Opět se vracím k potřebě koordinátora.  

p. Prachař: Hlasujme o předložení požadavku zřízení a obsazení pozice koordinátora RM.  

Komise hlasuje v počtu 5 členů. Všech 5 členů souhlasí.   



 Odpadové hospodářství 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Další diskuze se vede ohledně znovu použití plastu a třídění odpadu jako příklad uvádí pan Sedláček Oslo.  

p. Prachař: Hovoří o výrobě druhotného sortimentu z plastu například OSB desky.  

Na příští jednání komise přizvat pana náměstka Janďourka k tématu odpadového hospodářství v Liberci.  
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Zdroj: Fotogalerie | Teplárna Liberec, a.s. (enetiqa.cz) 

 

 

Bc. Lucie Vašková, tajemnice Komise pro 100 klimatických měst, v. r. 

Ing. Vojtěch Prachař, předseda Komise pro 100 klimatických měst, v. r. 

V Liberci 8. 2. 2024  

 

https://tli.enetiqa.cz/o-spolecnosti/fotogalerie/

